
 
   

 
Besvarelse af politikker spørgsmål fra Emil Sloth 
Andersen  

- Politikerspørgsmål vedr. turbokyllinger 

 

Kære Marcello   
Jeg kunne godt tænke mig at stille nedenstående politikerspørgmål:   

1. Hvilken andel af kommunes indkøbte kyllingekød stammer 
fra turbokyllinger (såsom hurtigtvoksende racer som Ross 
308)?  
 
(2) Hvor stor en andel af det kyllingekød, som kommunen 
indkøber, har mindst ét hjerte under det statslige 
dyrevelfærdsmærke?  
 
(3) Hvor mange kg. kyllingekød indkøbes der på årsbasis?  
 
(4) Har kommunen en politik med henblik på udfasning af 
indkøb af turbokyllinger?  

Motivation:   
Turbokyllinger er et term for hurtigvoksende slagtekyllinger såsom 
racen Ross 308. Disse kyllinger er fremavlet til at vokse så unaturlig 
hurtigt, at det medfører alvorlige velfærdsproblemer for dyrene. 
Spørgeren ønsker at undersøge, om disse kyllinger er udbredte i 
Københavns Kommune.   
Venlig hilsen 
Emil Sloth Andersen 
Medlem af borgerrepræsentationen for Alternativet 
Børne- og ungdomsordfører 
Tlf.: 28595985 

 

Børne- og Ungdomsforvaltningens besvarelse 

Hvilken andel af kommunes indkøbte kyllingekød stammer fra 
turbokyllinger (såsom hurtigtvoksende racer som Ross 308)?  

Efter en snak med vores fødevareleverandør er vi blevet oplyst om, 
at Ross 308 kan indgå i alle konventionelle kyllingeprodukter. På 
nuværende tidspunkt er det ikke muligt at sige, hvilke 
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konventionelle produkter hos vores fødevareleverandør, hvor den 
hurtigvoksende race Ross 308 indgår. 
 
(2) Hvor stor en andel af det kyllingekød, som kommunen indkøber, 
har mindst ét hjerte under det statslige dyrevelfærdsmærke?  
Det er på nuværende tidspunkt ikke muligt at få en statistik fra vores 
fødevareleverandør som indeholder den information.  
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(3) Hvor mange kg. kyllingekød indkøbes der på årsbasis?  

I 2022 købte Københavns Kommune 203 tons kyllingekød. 

 

(4) Har kommunen en politik med henblik på udfasning af indkøb 
af turbokyllinger?  
Københavns Kommune har med Mad- og Måltidsstrategien en 

målsætning om 90% økologi, hvor et af perspektiverne herunder er 

at højne dyrevelfærden. Kommunen har ikke en særskilt politik med 

henblik på udfasning af indkøb af turbokyllinger.  

 

 

 

 

 

 

 


